
VANHEMPIEN KUULEMISTILAISUUS NAISVUOREN PÄIVÄKODIN MAHDOLLISESTA MUUTOKSESTA 

SYKSYLLÄ 2021 

Muistio 

Aika: 8.10.2020 klo 18-19.20 

Paikka: tilaisuus toteutettiin Teams live -lähetyksenä 

Kutsulinkki lähetetty Daisy-viestinä 109:lle Naisvuoren päiväkodin asiakkaalle, Kasvatus ja 

opetuslautakunnalle sekä lehdistön edustajalle. Korona tilanteesta johtuen tilaisuus järjestettiin 

etänä. Teams live -sovellus jouduttiin valitsemaan, jotta yksityisyyden suoja säilyy ja näin iso joukko 

saatiin kutsuttua yhtä aikaa paikalle. Tässä Teams -sovelluksessa osallistujat eivät näe toistensa 

sähköpostiosoitteita, jotka ovat osalla salaisia. 

Läsnä: varhaiskasvatusjohtaja, varhaiskasvatuksen palvelupäällikkö, päiväkodinjohtaja, 

vastuulastentarhanopettaja, vanhempien edustaja, kasvatus- ja opetuslautakunnan jäseniä sekä 

Mikkelin kaupungin it-tuen työntekijä. Tilaisuudessa paikalla oli 13 henkilöä samaan aikaan. 

Varhaiskasvatusjohtaja toivotti tervetulleeksi vanhemmat ja kertoi paikalla olevat kaupungin 

edustajat. Puheenvuorot kirjoitettiin kommenttikenttään ja varhaiskasvatuksen palvelupäällikkö 

seurasi ja luki ääneen kommentit ja kysymykset. Päiväkodinjohtaja ja vastuulastentarhanopettaja 

seurasivat sovelluksen kulkua it-tuki henkilö avustamana. Tilaisuudesta laaditaan muistio. 

1.Mikkelin kaupunginhallitus on päättänyt 22.6.2020 § 231 Talous- ja tulevaisuusohjelmasta, jota on

valmisteltu touko-kesäkuussa kaupunginhallituksen johdolla. Valmistelutyötä on tehty eri teemoille

nimetyissä valmisteluryhmissä, joissa asiantuntijajäsenten lisäksi on kahta ryhmää lukuun ottamatta

ollut myös luottamushenkilöedustus sekä kaupungin omaa palvelutuotantoa käsittelevissä ryhmissä

myös henkilöstön edustajat. Talous- ja tulevaisuusohjelman tuloksena on tehty listaus niistä asioista,

joiden avulla ja niitä toteuttamalla Mikkelin kaupunki vastaa nyt ja tulevaisuudessa sille annettuun

palvelutehtävään siten, että talous on kestävällä pohjalla. Valmisteluryhmät ovat valmistelleet

säästö- ja sopeutustoimenpiteitä sekä lyhyellä, että pitkällä aikavälillä toteutettavaksi.

Varhaiskasvatuksen Tatu-alatyöryhmässä tehtiin esityksiä mm. liittyen vuorohoitoon, laajennetun 

aukioloajan yksiköihin. Vuorohoito ja laajennetun aukioloajan yksiköt: Saksalasta päiväaikaan (6.30-

17.00) toimiva yksikkö, Naisvuoren aukioloajat (5-23.00), Kalevankangas päiväaikaan toimivaksi 

yksiköksi ja Lähemäelle tunnin laajempi aukioloaika. Toteutuessaan Naisvuoren päiväkodin 

päivälapset siirtyisivät päiväaikaan toimiviin päiväkoteihin ja Saksalan päiväkodin lapset 

Naisvuoreen. 

Milloin asiasta on tarkoitus päättää lopullisesti? Asia etenee 19.11. kasvatus- ja opetuslautakuntaan 

seuraavaksi on tarkoitus mennä 23.11. kaupunginhallitukseen ja edelleen 7.12. valtuuston 

päätettäväksi. 

Mihin lukuihin päätös pohjautuu? Minkä verran Saksalassa, Naisvuorella sekä Vilttihatussa on 

paikkoja? Saksalassa on paikkoja 54, Naisvuorella 129 ja Vilttihatussa 110 paikkaa. 

Mikä on vuoropäivähoitoa, ilta- tai aikaista aamuhoitoa tai pelkästään päivähoitoa tarvitsevien 

lasten määrä? Vuorohoitoa tarvitsevien lasten määrä on 70 ja laajennettua varhaiskasvatusta 

tarvitsevien määrä on 70 lasta. 

Miten määrien odotetaan tulevaisuudessa kehittyvän? Vuorohoidon määrä on reilussa neljässä 

vuodessa vähentynyt noin 40 lapsen verran ja laajennetun varhaiskasvatuksen tarve on puolestaan 

lisääntynyt. 

Kaupunginvaltuusto 7.12.2020 Liite 2 § 114 



Kuinka paljon euroja tämän suunnitelman toteutuessa säästetään? Säästöä tästä on arvioitu tulevan 

noin 150 000 €. 

 Lisäksi haluaisin käytännön näkemystä siitä, millä perusteella paikat jaetaan päivä- ja laajennettuun 

päivähoitoon. Paikat jaetaan hakijan asuinalueen ja hoitoajan mukaan. 

2. Naisvuoren päiväkodin vanhempien edustaja kertoi sähköisestä adressista Naisvuoren ja Saksalan 

aukioloaikojen ja hoitopaikkojen ennallaan säilymisen puolesta. Adressin oli sillä hetkellä 

allekirjoittanut 344 ja paperisen adressin 50. Adressi on tarkoitus toimittaa päättäjille ennen 

päätöksen tekoa. Suunnitellulla muutoksella on suuri vaikutus lapsiin ja lapsiperheisiin. Adressista 

tuotiin esille kolme kohtaa: lapsen etu päiväkotien sijainti ja lähikouluperiaate. Valtuuston linjaus on 

eheä koulupolku ja tämä tulisi ottaa huomioon myös päätöksenteossa.  

3.Kysymykseen, onko keskustan alueella enää kunnallista päiväkotia, vastattiin, että kunnallista 

varhaiskasvatusta tarjoaa Vilttihattu keskustan alueella sekä Huuhkajat, Emola ja Kalevankangas. 

4. Miten pienryhmätoiminto toteutuu Saksalassa? Lapsen tuentarve huomioidaan tuen tarpeesta 

riippuen muiden tukitoimien lisäksi esimerkiksi ryhmäkoossa ja erittäin vaativassa tilanteessa saattaa 

tulla myös henkilökohtainen avustaja kyseeseen. Pienryhmää ei Saksalassa voi olla, koska on 

pienempi päiväkoti. Isommissa päiväkodeissa toimii pienryhmiä tilanteen mukaan tukea tarvitsevia 

lapsia varten. 

5. Kysymys: milloin tarkoitus päättää lopullisesti? Mihin päätös pohjautuu? Mikä on vuorohoitoa 

tarvitsevien lasten määrä? Millä perusteella paikat jaetaan. 

● 19.11. kasvatus- ja opetuslautakuntaan – 23.11. kaupunginhallitukseen – 7.12. valtuustoon, 

joka päättää asiasta 

● Säästö: noin neljän vuosipalkan verran 

● Laajennettua tarvitsee 70 lasta 

● Vuorohoidon lasten määrä vähentynyt 40 lapsella noin neljässä vuodessa, mutta laajennetun 

aukioloajan lapset lisääntynyt. 

● Paikkojen jako: varhaiskasvatuksen tarve määrittää paikkojen jaon, lähin laajennettu yksikkö  

6. Tarkennusta: onko uusien suunnitelmien mukaan kunnallista päivähoitoa virka-aikana 

työskentelevien vanhempien lapsille? Saksalassa, Lähemäellä sekä Huuhkajien sisarusryhmässä. 

8. Kolme ensimmäistä vuotta äärimmäisen tärkeitä lapsen kehitykselle. Muutoksesta tapahtuisi 

ongelmia? Onko tätä ajateltu? Todettiin, että lapsen ensimmäiset vuodet ovat tärkeitä. Tällä hetkellä 

Saksalan lapsista alle 10 asuu ihan Saksalan lähellä. Lapsia tulee eripuolilta Mikkeliä. Lapsia on 

Naisvuoren päiväkodissa hyvin laajalta alueelta.  

9. Saksalan päiväkodin johtaja oli esitellyt vaihtoehtona muita säästökeinoja haetuille säästöille. 

Siinä vaihtoehdossa ei tulisi muutosta Saksalaan eikä Naisvuorelle, Kalevankankaasta tulisi päivätalo 

ja Lähemäen aukiolo laajenisi tunnilla klo 20:en. Tällä muutoksella eivät kaikki laajennettua 

varhaiskasvatusta tarvitsevat lapset mahtuisi laajennettua tarjoaviin yksiköihin. 

10. Ohjataanko Kaukolan, Maunukselan ja keskustan alueella virka-aikaan hoitoa tarvitsevat 

Huuhkajiin tai Saksalaan? Todettiin, että kyllä ja Kalevankankaalle.  

11. Keskustan alueella ei ole siis päiväkotia... Onko tulkittava niin, ettei kaupunki halua lapsiperheitä 

keskustaan? Huuhkajissa voi olla siis alle ja yli 3-vuotiaita. Siitä ei ole kyse, ettei perheitä haluta 

keskustaan.  



12. Saksalan päiväkodin kunto ja sisäilma? Päiväkoti on peruskorjattu muutamia vuosia sitten, eikä 

ole tietoa, että sisäilmassa olisi ongelmaa.  

13. Päiväkodin sijainnin tulee palvella perheiden valintoja? Naisvuoressa on paljon perheitä, jotka 

ovat tehneet valintoja asuinpaikasta, jotta pääsee lähipäiväkotiin ja koulupolku Päämajan kouluun 

toteutuu. 

14. Puhumislinkki oli jaettuvarhaiskasvatusjohtajalle, palvelupäällikölle, päiväkodinjohtajille, 

lautakunnan jäsenille ja vanhempien edustajalle. Kommentoin -linkki on jaettu kaikille vanhemmille 

ja lehdistölle.  Päiväkodinjohtaja totesi, etteivät he voineet julkaista kutsuttujen 

sähköpostiosoitteita, eikä normaali Teams tullut sen vuoksi kysymykseen. 

15. Ihmeteltiin, miten kuulemistilaisuus on järjestetty. Onko se aitoa kuulemista, jos ihmisillä ei ole 

oikeutta puhua. Tuntuu että asia on jo päätetty, asiasta annettu niukasta tietoa, ei tietoa milloin 

tulisi voimaan, ei ole ollut mahdollisuutta valmistautua. Saksalan tilaisuudessa vanhemmilla oli 

mahdollisuus puhua. Todettiin, ettei asiaa ole päätetty ja että on harmi, kun emme voi keskustella. 

Saksalan perheille ei ollut sellaista tilannetta, että sähköpostiosoitteita olisi tarvinnut suojata.  

16. Millä tavalla henkilökunta tullaan jakamaan? Jatkaako nykyisessä päiväkodissa vai siirtyykö 

muualle? Henkilökuntaa on kuultu ja he voivat miettiä tilannetta, osa jää ja muutama saattaa siirtyä 

toiseen työpisteeseen. Naisvuoren kuulemistilaisuus oli viikko sitten ja tietoa saadaan, kun sitä tulee 

ja työntekijät miettivät omia ratkaisuja. Naisvuorelle tulisi muutama lastenhoitaja lisää sekä 

opettaja. 

17.  Kysyttiin, onko valtuutettuja paikalla? Ilmeisesti ei ollut paikalla. 

18. Naisvuoren päiväkoti toiminut vain neljä vuotta ja asiakaskunta määritellään näin isosti 

uudestaan näin lyhyellä ajalla? Todettiin, että tilanteeseen vaikuttaa Tatu -työryhmän valmistelu.  

19. Onko muissa päiväkodeissa mahdollista pienryhmätoimintoihin? Revontulissa tämä on hyvin 

huomioitu? Lähipäiväkodissa tätä mahdollisuutta ei ole. Kerrottiin, että on 23 päiväkotia ja 13 

pienryhmää, myös mm.  Kalevankankaalla, Emolassa, Vilttihatussa, Peitsarissa, Kattilansillassa. 

Uusissa päiväkodeissa on pystytty suunnittelemaan tiloja pienryhmille 

21. Valtuutetuille kysymys: Teimmekö virheen, muuttaessamme maakunnan ulkopuolelta Mikkeliin 

keskustaan sujuvamman arjen perässä? 

22. Kuinka toteutetaan henkilöstösäästöt? Eläköitymisten kautta. 

23. Miten lapset jaotellaan? Tuetaanko lapsen arki? Kyllä tuetaan,  

24. Kommentoitiin myös, että tämä kuulemien ei ole mistään kotoisin ja Saksalan päiväkodinjohtajan 

esitystä voi välittää eteenpäin.  

25. Kiitän kommentista. 

26. Miten lapsilta kysymällä voidaan arvioida tällaista tilannetta? Lapsia on syytä kuitenkin kuulla 

omassa asiassaan. 

27. Lasten hoitopäivät pitenevät. Todettiin sen olevan harmillista. 

28. Onko muuta kuin säästöt otettu huomioon? Vuorohoidon tarve kaupungissa on vähentynyt. 

Aamu- ja iltahoitoa puolestaan tarjotaan tarpeeseen nähden laajasti. Toimintoja halutaan tästä 

syystä keskittää. 



29. Valitettavasti lautakunnan jäsenissä ei ole kovinkaan montaa valtuutettua. Menikö kutsu kaikille 

valtuutetuille? Saksalan päiväkodinjohtajan postia ei kyseinen henkilö ollut saanut. Tiedoksi myös 

vanhemmille tai adressin jättäjille, että kaikkien lautakunnan jäsenten sähköpostiosoitteita ei ole 

julkisesti kaupungin verkkosivuilla. Pyydettäessä viestin voi välittää esim. 

pirjo.vartiainen@sivistys.mikkeli.fi 

30. Varhaiskasvatuksessa on koulutettu henkilöstöä lapsen kuulemiseen, olipa ikä mikä tahansa, on 

tärkeä kuulla myös lasta. Naisvuoren päiväkodissa on haastateltu 3-5- vuotiaita lapsia kysymyksillä: 

onko kiva tulla hoitoon? Mikä on kivointa? Miltä tuntuisi jos vaihtaisit toiseen päiväkotiin hoitoon? 

Yhteenvedot vastauksista kootaan lapsivaikutusten arviointiin ja annetaan lautakunnalle.  

31. Kysymysosioon on tullut yhteensä 33 kommentteja, kommentit tallessa ja lisätään muistion 

liitteeksi. 

32. Eräs osallistuja totesi, että lapselta kyselyt ovat vain yksi osa, lapsivaikutusten arvioinnissa 

vanhempien osuus on ratkaiseva, koska perheille se vaikutus on suuri. 

Kaikki kommentit käsitelty. Tilaisuus päättyi klo 19.20. 


